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PROTOKÓŁ NR XIV/2008 

z XIV sesji Rady Gminy Wierzchlas, która odbyła się w sali konferencyjnej 

Urzędu Gminy dnia 27 marca 2008 roku. 

Początek posiedzenia o godz. 9
00   

do 11
40

. 

 

Ustawowa liczba radnych: 15 

Obecnych przy otwarciu sesji było 13 radnych. 

 

W sesji udział wzięli radni: 

1. Artur Piosczek   - Przewodniczący Rady Gminy 

2. Karol Sakowski   - Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

3. Jerzy Cieślak   - Członek Komisji RLiOŚ 

4. Marcin Kowalczyk  - Członek Komisji OZKiS 

5. Józef Krzeszowski   - Członek Komisji Rewizyjnej 

6. Ilona Kucharczk   - Członek Komisji OZKiS 

7. Marek Leszczyk   - Członek Komisji RLiOŚ 

8. Jacek Młynarczyk                   - Przewodniczący  Komisji RLiOŚ 

9. Anna Olejnik   - Członek Komisji OZKiS 

10. Paweł Pakuła   - Członek Komisji Rewizyjnej 

11. Barbara Puczkowska  - Członek Komisji Rewizyjnej 

12.  Jan Sarowski   - Członek Komisji Rewizyjnej 

13.  Maria Smolarek   - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

     14. Ryszard Świątek   - Członek Komisji RLiOŚ 

 

 Nieobecna radna: 

1. Bożena Przybyła   - Przewodniczący Komisji OZKiS 

 

Spoza rady w sesji uczestniczyli: 

1. Krzysztof Bednarek  - Wójt Gminy 

2. Leszek Gierczyk   - Sekretarz Gminy 

3. Teresa Nowak   - Skarbnik Gminy 

4. Bożena Bąk                            - Inspektor ds. Gospodarki gruntami 

5. Agnieszka Leszczyk               -  Referent ds. Ochrony Środowiska 

6. Michał Kulawiecki                -  Insp. ds. Ochrony Przyrody ŁUW w Łodzi 

7. Krystyna Buczkowska  - Sołtys wsi Kraszkowice 

8.  Leon Makielak   - Sołtys wsi Wierzchlas A 

9.  Wiesław Kapica   - Sołtys wsi Wierzchlas B 

10.  Jerzy Włodarczyk   - Sołtys wsi Strugi 

11.  Zbigniew Wołowiec  - Sołtys wsi Jajczaki 

12.  Jan Błaszczak   - Sołtys wsi Łaszew 

13.  Rafał Mostowy   - Sołtys wsi Łaszew Rządowy 

14.  Andrzej Stasiak   - Sołtys wsi Przywóz 

15.  Henryk Łuczak   - Sołtys wsi Kamion 

16.  Tadeusz Ignasiak    - Sołtys wsi Mierzyce 
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Porządek  obrad: 

1. Otwarcie XIV sesji Rady Gminy. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu XIII sesji Rady Gminy Wierzchlas. 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami Rady Gminy Wierzchlas. 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie gminy Wierzchlas  

b) zmian w budżecie gminy Wierzchlas 

c) zmian do uchwały Nr XIII/81/2008 z dnia 30 stycznia 2008r w sprawie 

ustalenia regulaminu określającego zasady wynagradzania za pracę oraz 

zasady przyznawania nauczycielom zatrudnionym w oświatowych 

jednostkach organizacyjnych na terenie Gminy Wierzchlas dodatków do 

wynagrodzenia i nagród.   

d) Zatwierdzenie sprawozdania z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w 

Wierzchlesie za rok 2007. 

e) uzgodnienia projektu rozporządzenia Wojewody Łódzkiego w sprawie 

Załęczańskiego Obszaru Chronionego Krajobrazu. 

f) Sprzedaży działki Nr 233/11 w miejscowości Kochlew w formie przetargu. 

g) Zakup działki Nr 367/1 na poszerzenie drogi gminnej w miejscowości 

Mierzyce. 

h) Sprzedaży działek położonych w miejscowości Kraszkowice w formie 

przetargu. 

6. Wyrażenie opinii w sprawie zakupu gruntu na poszerzenie drogi gminnej w 

miejscowości Kochlew. 

7. Wyrażenie opinii w sprawie wydzierżawienia działek położonych w 

miejscowości Kraszkowice. 

8. Przyjęcie sprawozdania z działalności G O P S w Wierzchlesie za 2007 rok.  

9. Przyjęcie sprawozdania z działalności Gminnej Komisji P i R PA w 

Wierzchlesie za 2007 rok. 

10. Przyjęcie sprawozdania z działalności Rady Gminy i jej organów za 2007 

rok. 

11. Informacja z zebrań wiejskich. 

12. Interpelacje, wolne wnioski, i zapytania. 

13. Zakończenie obrad  XIV sesji Rady Gminy Wierzchlas.   

 

Przebieg obrad 

 

Punkt 1 

Otwarcie XIV sesji Rady Gminy. 

Przewodniczący  Rady Gminy Artur Piosczek powitał radnych, sołtysów                 

i Panią sołtys, oraz pracowników Urzędu Gminy. Stwierdził, że na sesji 

uczestniczy 13 radnych, co stanowi kworum, przy którym może obradować i 

podejmować uchwały Rada Gminy.   

 



 

3 

 

Odnotowano spóźnienie Marcina Kowalczyka 9
05

. 

 

Punkt 2 

Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że radni i sołtysi otrzymali porządek 

obrad, w zawiadomieniach,  

Przewodniczący poinformował, że należy wprowadzić zmiany do porządku 

obrad a mianowicie w Punkcie  5 podpunkt „d” wykreśla się uchwałę  w sprawie  

przyjęcia statutu szkoły podstawowej w Toporowie, a wprowadza się uchwałę, 

która ujęta była w punkcie 8  dotycząca „ przyjęcie sprawozdania z działalności  

Gminnej Biblioteki Publicznej w Wierzchlesie za rok 2007. Ponadto przesuwana 

się również numeracja o jeden punkt. 

w związku z tym zapytał, czy są uwagi do zmian w porządku obrad. Ponieważ 

nie było uwag do przedstawionego porządku poddany został pod głosowanie i 

przyjęty jednogłośnie. 

W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. 

 

Punkt 3 

Przyjęcie protokołu XIII sesji Rady Gminy Wierzchlas.  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że protokół poprzedniej sesji był 

wyłożony i każdy radny mógł się z nim zapoznać, po czym zapytał czy są jakieś 

uwagi do protokołu? 

Nie było żadnych uwag, w związku z tym protokół został poddany pod 

głosowanie i przyjęty jednomyślnie.                                           

W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 

 

Punkt 4 

Sprawozdanie Wójta z działalności miedzy sesjami Rady Gminy 

Wierzchlas. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Wójta o odczytanie informacji od dnia   

od  30 stycznia 2008r. do. 27 marca  2007r,  które stanowi załącznik nr 2 do 

protokołu.  

Wójt podziękował Przewodniczącemu  Rady Gminy Arturowi Piosczykowi za 

udział i wspieranie podczas przeprowadzanych zebrań wiejskich a kiedy nie 

mógł uczestniczyć to udział w zebraniach brał Wice-Przewodniczący Rady 

Gminy Karol Sakowski. 

Nie było uwag do przyjętej informacji i  została przyjęta do akceptującej 

wiadomości. 

 

Punkt 5 

Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

Przewodniczący Rady Gminy  powiedział, że w sesji uczestniczył Pan Michał 

Kulawiecki  - inspektor ds. Ochrony Przyrody dlatego przesunięte została 
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kolejność  punktów i jako pierwszy omawiany będzie  podpunkt   „e” 

uzgodnienia projektu rozporządzenia Wojewody Łódzkiego w sprawie 

Załęczańskiego Obszaru Chronionego Krajobrazu. 

Rada Gminy wraziła zgodę na przesunięcie podpunktu. 

 

a) uzgodnienia projektu rozporządzenia Wojewody Łódzkiego w sprawie 

Załęczańskiego Obszaru Chronionego Krajobrazu. 

 

W temacie głos zabrał Pan Michał Kulawiecki  inspektor ds. Ochrony 

Przyrody   w Delegaturze w Sieradzu Łódzkiego Urzędu Wojewódzkiego                 

i przedstawił wyjaśnienia do Rozporządzenia Wojewody Łódzkiego                     

w sprawie Załęczańskiego Obszaru Chronionego Krajobrazu. 

Przewodniczący zwrócił się do radnych o zadawanie pytań w temacie  

bowiem zadaniem Pana Kulawieckiego jest przekonanie radnych pod 

wyrażenia zgody odnośnie rozporządzenie i podjęcie uchwały jednak  na 

posiedzeniach komisji radni byli przeciwni  uzgodnieniem  dotyczącym 

Załęczańskiego Obszaru Chronionego Krajobrazu. 

      Radna Barbara Puczkowska  zapytała jakie korzyści będzie miała gmina po    

      przystąpieniu do tego projektu? 

      Pan Michał Kulawiecki  wyjaśnił, ze korzyści po przystąpieniu do projektu     

      to rozwój turystki, rekreacji oraz możliwości prowadzenia ścieżek     

      ekologicznych i edukacyjnych na terenie gminy. 

      Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Maria Smolarek  powiedziała, ze  

      gmina również myśli o rozwoju turystki  jednak boi się obwarowań  bowiem   

żeby mogła rozwijać się turystka musi powstać baza noclegowa a   

uchwalenie powyższego planu może spowodować ograniczenia   dotyczące 

budowy ośrodków rekreacyjnych i turystycznych (hoteli, baz noclegowych 

itp.) 

Pan Michał Kulawiecki wyjaśnił, ż e inwestycje celu publicznego i budowa 

infrastruktury technicznej  i noclegowej podlega  zasadom realizacji i 

inwestycji gminy i nie widzi koligacji pomiędzy obszarami chronionego 

krajobrazu a inwestycjami  celu publicznego. 

W temacie głos zabrał Wójt i powiedział, że  uważa się za głównego 

winowajcę sztywnego stanowiska Rady Gminy  w tej kwestii, a argumenty 

które wytoczył Pan Inspektor mówiąc , że na terenie gminy można wówczas 

uprawiać agroturystykę   to jest to organizowane na naszym terenie od dawna 

, a wprowadzenie bardziej zaoszczonych przepisów w zakresie ochrony 

przyrody  naszego terenu, poszerzenie jego granic gdzie pozostanie nie 

chroniona tylko część Kraszkowic i Wierzchlas. 

Wójt powiedział,  aby pozostawić obszar chroniony w obecnym stanie i nie 

rozszerzać terenu chronionego oraz nie należy paraliżować życia 

gospodarczego na terenie gminy. Zwrócił się do radnych o podjecie 

negatywnej opinii.  
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Ponieważ nie było więcej pytań w temacie Przewodniczący  Rady Gminy 

poprosiła Panią Agnieszkę Leszczyk o odczytanie projektu uchwały                             

Nr XIV/86/2008  w/w sprawie uzgodnienia projektu rozporządzenia 

Wojewody Łódzkiego w sprawie Załęczańskiego Obszaru Chronionego 

Krajobrazu. 

Następnie uchwała w sprawie negatywnej opinii podana ostała pod  

głosowanie  i przyjęta jednogłośnie. W głosowaniu uczestniczyło14 radnych.   

 

a) Zmian w budżecie gminy Wierzchlas 

Wprowadzenia do tematu dokonała Skarbnik Gminy Teresa Nowak                                   

i powiedziała, że  uchwała szczegółowa omawiana była na posiedzeniach 

komisji i zwróciła się do radnych czy są  pytania w tym temacie zwiększenia 

dochodów i wydatków w budżecie Gminy Wierzchlas w 2008 roku. 

Ponieważ nie było pytań przewodniczący poprosił Skarbnik Gminy o 

odczytanie projektu uchwały  Nr XIV/82/2008 w/w sprawie.  

     Następnie uchwała podana ostała pod   głosowanie  i przyjęta jednogłośnie.  

    W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych.   

 

b) Zmian w budżecie gminy Wierzchlas 

Wprowadzenia do tematu dokonała Skarbnik Gminy Teresa Nowak                                   

i powiedziała, , że  uchwała szczegółowa omawiana była na posiedzeniach 

komisji i zwróciła się do radnych czy są  pytania w tym temacie. 

Radny Józef Krzeszowski zwrócił się z pytaniem odnośnie Działu 010 

Rolnictwo i Łowiectwo w którym zaplanowane są środki na rozwój obszarów 

wiejskich i na komisji przedstawiona została propozycja zmiany  

uchwalonego na poprzedniej sesji Budżetu Gminy, a rozwój obszarów 

wiejskich było to zadanie  inwestycyjne polegające  na budowę boiska 

wielofunkcyjnego przy szkole  w Wierzchlesie oraz budowa drogi 

dojazdowej w Wierzchlesie  i na to zadanie przyznane zostały środki w 

wysokości 570.000  zł na rok 2008. Jednak  obecnie wprowadzona została 

poprawka do budżetu Gminy  i środki z tej inwestycji mają zostać 

przeniesione na budowę centrum wsi Toporów . Radny nie jest przeciwny 

budowie centrum , ale ma wątpliwości co  do takiego sposobu postępowania 

oraz czy organ wykonawczy zapewni czy  zadanie w Wierzchlesie  

zaplanowane na 2008 rok będzie zrealizowane. Powiedział, że obecnie 

zmieniał się sposób budowy boiska wielofunkcyjnego , które powstanie na 

innych warunkach bowiem Gmina Wierzchlas jako jedna z dwóch gmin w 

powiecie otrzymała  środki  rządowe. 

Radny zapytał czy w tym roku zostanie wykona droga Dojazdowa do boiska 

w Wierzchlesie, na drogę ta został również wykonany już projekt i zwrócił się  

do Przewodniczącego Rady Gminy, Wójta oraz całej Rady Gminy aby z 

nadwyżki budżetowej zagwarantowała z nadwyżki budżetowej  te środki aby 

zaplanowane  w budżecie gminy na 2008 rok zadanie zostało zrealizowane. 
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Wójt – wyjaśnił, że kiedy projektowana było droga do boiska to jednocześnie 

z nim planowana była budowa boiska  z innego programu, i sytuacja staje się 

dynamiczna to należy brać pieniądze  tam gdzie one się pojawiają, ponieważ 

pojawił się program „Orlik”  i możliwość pozyskania z tego funduszu Sroków 

to  Gmina Wierzchlas będzie to zadnie w Wierzchlesie realizowała.  W 

programie  „Orlik” wykonane będzie tylko boisko bez drogi dojazdowej w 

związku z tym projekt tej drogi pozostanie              i wykonana zostanie w 

późniejszym czasie. Natomiast w Wierzchlesie wykonana zostanie w 2008 

roku jedna droga o długości 900 m o szer. 5 m                i tyle musi 

wystarczyć dla Wierzchlasu dlatego, że należy w każdej miejscowości cos 

zrealizować.  

Radny Józef Krzeszowski  powiedział, że dla niego odpowiedź Wójta jest 

żenująca bowiem zabiera się z inwestycji z Wierzchlas 570.000 zł na odnowę 

centrum Wsi Toporów. Nadmienił, że Boisko „Orlik” kosztuje ok. 1.000.000 

zł z czego 1/3 rząd, 1/3 sejmik województwa I 1/3 gmina czyli ok. 350.000 zł 

gmina musi zabezpieczyć środków  na to zadania, a  w budżecie zaplanowane 

były środki na wykonanie drogi w związku z tym dlaczego Wierzchlas ma z 

tego zrezygnować bowiem ważniejsza powinna być budowa drogi 

dojazdowej – ulicy Sportowej niż prowadzenie prac przy odnowie centrum 

wsi Toporów,  ponadto dróg asfaltowych w Wierzchlesie jest bardzo mało a 

mieszkańców jest dużo a środki zawsze zdejmuje się z inwestycji w 

Wierzchlesie. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że nie dzieje się żadna krzywda 

Wierzchlasowi bowiem powinniśmy się cieszyć że Gmina otrzymała tak duże 

pieniądze i gmina nie musi uruchamiać swoich środków, a może je przenieść 

tam gdzie są bardziej potrzebne. Ponadto bardzo dużo inwestycji powstanie w 

Wierzchlesie czyli boisko sportowe oraz stadion gminny i to podkreśla że jest 

to miejscowość gminna w której nie jest wcale tak mało dróg asfaltowych.  

Wójt powiedział, że boisko na pewno będzie droższe niż 350.000 zł , 

ponadto droga która będzie wykonana w Wierzchlesie jest to największe 

zadanie na terenie gminy , a także największe środki przekazane są na 

budowę chodników. Wójt podziękował radnym że popierają zadania 

inwestycyjne w Wierzchlesie i zwrócił się o przerwanie tej dyskusji. 

Ponieważ nie było więcej pytań Przewodniczący  Rady Gminy poprosił 

Skarbnik Gminy o odczytanie projektu uchwały  Nr XIV/83/2008 w/w 

sprawie.  

     Następnie uchwała podana ostała pod   głosowanie  i przyjęta większością   

     głosów (za przyjęciem uchwały było 12 radnych , 2 radnych wstrzymało się  

    od głosu. W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych.   

 

c) zmian do uchwały Nr XIII/81/2008 z dnia 30 stycznia 2008r w sprawie 

ustalenia regulaminu określającego zasady wynagradzania za pracę oraz 

zasady przyznawania nauczycielom zatrudnionym w oświatowych 
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jednostkach organizacyjnych na terenie Gminy Wierzchlas dodatków do 

wynagrodzenia i nagród.   

 

Wprowadzenia do tematu dokonał Sekretarz Gminy Leszek Gierczyk i 

powiedział, że na poprzedniej sesji podczas przyjmowania zmian do pierwotnej 

uchwały  podniosły się głosy, że należy zmodyfikować  tą uchwalę dotyczącą 

załącznika nr 3 Regulamin przyznawania dodatku funkcyjnego dla nauczycieli  

chodzi tu szczególnie o określenie wysokości dodatków za wychowawstwo               

w grupie  dla nauczycieli przedszkoli . powiedział, że poszczególne komisje 

zajmowały się tym tematem na swoich posiedzeniach i zwrócił się  do 

Przewodniczących poszczególnych Komisji o przedstawienie swoich stanowisk. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Maria Smolarek  - powiedział, że na terenie 

gminy funkcjonują trzy oddziały przedszkolne oraz trzy Przedszkola              w  

związku z tym propozycja Komisji Rewizyjnej  brzmi aby dodatek za 

wychowawstwo w oddziałach  przedszkolnych wynosił 37 zł, a w Przedszkolach 

tak jak w szkołach powyżej 100 uczniów 50 zł.  

Stanowisko to poparła Komisja Ośwaity, Zdrowia, Kultury i Sportu oraz 

Komisja Rolnictwa, Leśnictwa i ochrony Środowiska . 

Ponieważ nie było więcej uwag Przewodniczący Rady Gminy poprosił 

Sekretarza Gminy Leszka Gierczyka o odczytanie projektu uchwały                          

Nr XIV/ 84/2008 w/w sprawie. Następnie uchwała poddana została pod 

głosowanie i przyjęta jednogłośnie w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych.  

 

d) Zatwierdzenie sprawozdania z działalności Gminnej Biblioteki 

Publicznej w Wierzchlesie za rok 2007. 

 

Przewodniczący powiedział, że wszyscy Radni otrzymali sprawozdanie 

zapoznali się z jego treścią w związku że nie było pytań poprosił Skarbnik 

Gminy o odczytanie projektu Uchwały Nr XIV/85/2007 w/w sprawie . ponieważ 

nie było uwag do treści projektu uchwały poddana została pod głosowanie                     

i przyjęta jednogłośnie. W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych 

 

Ogłoszono 10 minut przerwy . 

Po przerwie wznowiono obrady.  

 

f) Sprzedaży działki Nr 233/11 w miejscowości Kochlew w formie 

przetargu. 

Wprowadzenia do tematu dokonała Bożena Bąk i powiedziała, że na ostatniej 

sesji  Rada Gminy wyraziła zgodę na sprzedaż działki nr 233/11 położonej             

w miejscowości Kochlew i wyceniona została przez rzeczoznawcę majątkowego  

Panią Danutę  Kuśmierczyk na kwotę  6.380 zł i zwróciła się do Rady Gminy o 

podjęcie decyzji  odnośnie ceny wywoławczej oraz podjęcie uchwały w/w 

temacie.            
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Radny Leszczyk powiedział, że na posiedzeniu Komisji Rolnictwa była 

propozycja zwiększenia ceny wywoławczej tej działki. 

W temacie głos zabrał Wójt i powiedział, że należy się zbliżyć z wartością tych 

działek które są przeznaczone do sprzedaży w Krzeczowie. 

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Maria Smolarek powiedział, że komisja 

zaproponowała cenę do 1000 zł za ar. 

Za-ca Przewodniczącego Komisji Rolnictwa Jerzy Cieślak powiedział, ze 

Komisja zaproponowała kwotę 500 zł za ar. 

Za-ca Przewodniczącego Komisji Oświaty Marcin Kowalczyk przedstawił 

stanowisko Komisji i jest to 500 zł za ar.  

  

Przewodniczący Artur Piosczek  poddał pod głosownie wniosek  najdalej idący 

Komisji Oświaty i Komisji Rolnictwa aby sprzedać działkę 233/11 w Kochlewie 

za cenę 500 zł za ar. Za wnioskiem  było 9 radnych , 5 radnych wstrzymało się o 

głosu.  Większością głosów Rada Gminy postanowi wał sprzedać w/w działkę 

po cenie 500 zł za ar.  

W glosowaniu uczestniczyło 14 radnych. 

 

Ponieważ nie było więcej pytań Przewodniczący Rady Gminy poprosił Bożenę 

Bąk o odczytanie projektu uchwały Nr XIV/87/2008 w/w sprawie. Następnie 

uchwala poddana została pod głosowanie i przyjęta większością głosów za 

projektem uchwały było 10 radnych, 4 radnych wstrzymało się od głosu. W 

głosowaniu uczestniczyło 14 radnych.  

 

g) Zakup działki Nr 367/1 na poszerzenie drogi gminnej w miejscowości 

Mierzyce. 

Wprowadzenia do tematu dokonała również Bożena Bąk i powiedziała, że na 

ostatniej sesji zapadła decyzja o podziale działki nr 367/1 w Mierzycach, jest to 

działka należąca do pana Lemierza. Dokonany został podział i stanowi 

powierzchnię 779 m
2
 i zwróciła się do Rady Gminy o podjęcie decyzji. 

 

Ponieważ nie było więcej pytań Przewodniczący Rady Gminy poprosił Bożenę 

Bąk o odczytanie projektu uchwały Nr XIV/88/2008 w/w sprawie. Następnie 

uchwala poddana została pod głosowanie i przyjęta  jednogłośnie.                         

W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych.  

 

h) Sprzedaży działek położonych w miejscowości Kraszkowice w formie 

przetargu. 

Wprowadzenia do tematu dokonała również Bożena Bąk i powiedziała, że na 

posiedzeniach Komisji temat ten był omawiany i dotyczy on działek położonych 

w Kraszkowicach są to działki 975/1,976/1, 978/1, 979/2 o łącznej powierzchni 

3,92 ha. W związku z tym , że uchwała odnośnie zamiany została uchylona w 
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związku z tym należy podjąć uchwałę aby w/w działki  poddać pod przetarg i 

określić ich cenę wywoławczą. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Maria Smolarek powiedział, że komisja 

zaproponowała cenę do 120.000 zł. 

Za-ca Przewodniczącego Komisji Rolnictwa Jerzy Cieślak powiedział, że 

Komisja zaproponowała kwotę 125.00 zł. Jednak przychyla się do 120.000zł. 

Za-ca Przewodniczącego Komisji Oświaty Marcin Kowalczyk przedstawił 

stanowisko Komisji i jest to 120.000 zł.  

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że skoro wszystkie komisje mają takie 

samo stanowisko to zwrócił się do Bożeny Bąk o odczytanie projektu uchwały 

Nr XIV/89/2008 w/w sprawie. Następnie uchwala poddana została pod 

głosowanie i przyjęta  większością głosów za sprzedażą było 12 radnych, a 

dwóch radnych wstrzymało się od głosu. W głosowaniu uczestniczyło 14 

radnych.  

 

 

Punkt 6 

Wyrażenie opinii w sprawie zakupu gruntu na poszerzenie drogi gminnej w 

miejscowości Kochlew. 

Wprowadzenia do tematu dokonała Bożena Bąk i powiedział, że sprawa ta 

dotyczy nieruchomości  Państwa Czarnuch, którzy złożyli oświadczenie, że 

wyrażają zgodę  na wydzielenie z ich działki części działki na poszerzenie drogi 

gminnej i zaproponowali 1000 zł za jeden ar i zwróciła się o wykonanie drugiego 

wjazdu na teren posesji. w związku z tym zwróciła się do radnych              o 

podjęcie decyzji w tym temacie. 

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Maria Smolarek powiedział, że komisja jest 

nabyciem części działki po cenie 1.000 zł za ar oraz  wykonać drugi wjazd na 

posesję  ale za wykonie wjazdu na posieję obniżyć cenę działki.  

Za-ca Przewodniczącego Komisji Rolnictwa Jerzy Cieślak powiedział, że 

Komisja wyraziła  zgodę na nabycie części działki w celu poszerzenia drogi 

gminnej po cenie 1.000 zł za ar. 

Za-ca Przewodniczącego Komisji Oświaty Marcin Kowalczyk przedstawił 

stanowisko która również  wyraziła zgodę na nabycie części działki po cenie 

1.000 zł za ar.  

Wójt powiedział, aby nie zajmować się wjazdem dlatego, że jest to bardzo 

drobna  sprawa i zostanie  wykonana.  

 

Radna Barbara Puczkowska – zapytała dlaczego gmina sprzedaje działkę                       

w Kochlewie po 500 zł za ar a kupuje po cenie 1.000 zł za ar  i powiedziała, że 

należy cenić własną ziemię dlatego bo jest to dochód gminy zwróciła się do 

radnych aby zastanowiły się komisje  gdy będą głosowały. 
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Wójt powiedział, że Radna Puczkowska wprowadziła zamieszanie                               

i zakłopotanie wśród radnych, którzy wszystkie tematy  znają z posiedzeń 

komisji i omawiane były wszystkie sprawy a na sesji zostaje wszystko zmieniane 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że powstaje gradacja interesów to 

gmina jest zainteresowana poszerzeniem tej drogi, jednak gmina również  

powinna cenić swoje grunty co również się zmienia. Jednak wszystkie komisje 

były za zakupem  części działki na poszerzenie drogi gminnej  w związku z tym 

Rada Gminy wyraziła zgodę na zakup części działki  położonej w Kochlewie. 

 

Punkt 7 

Wyrażenie opinii w sprawie wydzierżawienia działek położonych w 

miejscowości Kraszkowice 

Wprowadzenia do tematu dokonała Bożena Bąk i powiedział, że Pan  Bartłomiej 

Bartos złożył wniosek w sprawie wydzierżawienia gruntów położonych w 

Kraszkowicach o Nr 1353/2 o powierzchni 0,47 arów  oraz działki 1354/3 o 

powierzchni 1,04 ha łączna powierzchnia to 1,50.Wydzierżawione grunty maja 

być przeznaczone rolniczo.  

Przewodniczący powiedział aby w temacie wypowiedzieli się  radni z terenu 

Kraszkowic. 

Na sesje przybył zainteresowany Pan Bartos zabrał głos i powiedział, że jest 

zainteresowany wydzierżawieniem przedstawionych działek, które znajdują się 

naprzeciwko jego działki jest to „stara szkoła” w Kraszkowicach  która kupił. 

Nadmienił, ze działki które chce wydzierżawić przylegają bezpośrednio do  

bezpośrednio do działki, której jest właścicielem. Działki przeznaczone byłby na 

cele rolnicze a pięć arów z tej działki przeinaczone zostanie na poszerzenie  

zaplecza parku maszynowego, który posiada a w obrębie swojej działki nie ma 

możliwości trzymania maszyn rolniczych dlatego ze jest tam park i rosną drzewa 

co zagraża postawionym tam maszynom.  

Wydzierżawioną działkę będzie zainteresowany uprawiał i dokonywał będzie 

pokosów oraz zostanie ogrodzona siatką typu leśnego, a w przyszłości będzie 

chciał ta działkę wykupić. 

Zainteresowany w planach ma uruchomienie agroturystyki  w” budynku byłej 

Szkoły”, na co będzie się ubiegał o otrzymanie środków unijnych  aby móc 

aktywnie  z nich korzystać. 

W temacie głos zabrała jeszcze Bożena Bąk i powiedziała że zgodnie z uchwałą 

dotycząca, zasad nabycia, zbycia, nabycia oraz obciążania nieruchomości oraz 

ich wydzierżawiania na okres dłuższy niż trzy lata i jeśli Rada gminy wyrazi 

zgodę na wydzierżawienie działek to odbędzie się to w formie przetargu. 

 

Sołtys wsi Kraszkowice Krystyna Buczkowska powiedziała, że w sprawie 

sprzedaży „byłej” szkoły odbyło  się zebranie wiejskie i wówczas mieszkańcy 

wyrazili zgodę aby ta szkoła była sprzedana, i zwróciła się do Rady Gminy aby 

tą sprawę odłożyć i zwołać zebranie wiejskie aby w temacie wydzierżawienia 

działek wypowiedzieli się mieszkańcy Kraszkowic. Działki te znajdują się przy 
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szkole i powinny być odpowiednio zagospodarowane. Nadmieniał aby bez 

zgody i opinii społeczeństwa Kraszkowic tego nie wydzierżawić. 

Podobna sytuacja była gdy działkę chciał kupić Pan Brożyna  i wówczas 

mieszkańcy również nie wyrazili zgody, bowiem gdyby do tego doszło to 

przebywające w szkole dzieci miały by widok gospodarstwa rolnego z 

gnojownikiem. 

  

Pan Bartłomiej Bartos powiedział, że  na tych działkach nie ma zamiaru 

usytuowywać   żadnego   gnojownika, bowiem ma ja na  inny swoich 

gospodarstwach, a nie  wokół szkoły. Powiedział, że szkoła ma tak duży Tereni 

żeby go zagospodarowała i wykorzystała ten potencjał to będzie dobrze. 

Wszyscy boja się o dobro dzieci a za szkoła umieszczone są śmietniki.  

 

Sołtys Krystyna Buczkowska powiedział, ze należy  się wstrzymać z decyzją 

dlatego, żeby w temacie wypowiedzieli się mieszkańcy Kraszkowic i wówczas 

można będzie wydzierżawić lub nie. 

 

Wójt przerwał dyskusje i powiedział, że w woli wyjaśnienia, że Panu Brożynie 

zostało sprzedane kilka arów i dobrze bowiem postawiony został płot i 

zasadzone zostały krzewy i ma to odpowiedni wygląd.  

Następnie powiedział, że wokół szkoły w Kraszkowicach jest duży obszar  i jest 

to w gestii Rady Gminy czy sprzedać część terenu , który nie jest 

zagospodarowany i w najbliższych latach gmina nie jest w stanie 

zagospodarować tego terenu. Jest tam tylko koszona trawa. Natomiast Pan 

Bartos ma propozycję aby wydzierżawić teren i odpowiednio go 

zagospodarować,  i wykorzystać, a jest to tylko dzierżawa i można ją w każdej 

chwili rozwiązać za wypowiedzeniem. W związku z tym Wójt zwrócił się do 

Radnych o wyrażenie zgody na dzierżawę.  

Przewodniczący Rady Gminy  zaproponował aby wydzierżawić to na okres 

próbny np. 3 lata i wówczas zobaczy jak to będzie wykorzystywane.  

 

Radna Barbara Puczkowska  zabrała głos i powiedział, że Pan Bartos jest już 

właścicielem „starej szkoły” kilaka lat i obecnie nie wykazał się żadna 

inicjatywa, aby były tego efekty lub coś się działo i nie widać prowadzenia 

żadnych inwestycji, a we wniosku opisuje powstanie firmy zapytała się czy jest 

w stanie spełnić wymogi aby którąś z tych inwestycji uruchomić i zrealizować.  

Pan Bartłomiej Bartos ustosunkował się do słów radnej Barbary Puczkowskiej i 

poinformował, że zarzuty odnośnie nie remontowania i inwestowania w budynek 

są bezpodstawne dlatego, że zostało tam zainwestowane 500.000 zł, nie jest to 

widoczne na zewnątrz lecz można wejść do środka budynku i to sprawdzić 

ponadto   i można to sprawdzić w urzędzie skarbowym bowiem jest „vatowcem” 

i płaci podatek. Zwrócił się również do radnej ze nie ma żadnych kompetencji do 

tego aby sprawdzać to co zainteresowany ma zamiar prowadzić lub realizować  

oraz nie ma prawa  pokazywać gdzie jest miejsce zainteresowanego. 
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Poinformował, że dużymi inwestorami i prowadzą gospodarstwo  rolne                      

o powierzchni 800 hektarów i posiadają majątek rzędu 10.000.000 zł i 

stwierdziła, że rezygnuje z dzierżawy przedmiotowych działek położonych w 

Kraszkowich. 

Na koniec wypowiedzi powiedział, że niektórzy radni nie dorośli do tego aby 

przyciągać inwestorów na teren gminy tylko ich odpychają, ponadto zwykła 

ludzka zawiść decyduje o sposobie podchodzenia do osoby zainteresowanego.   

Podziękował i opuścił obrady.  

 

Punkt 8 

Przyjęcie sprawozdania z działalności Gminnego  Ośrodka  Pomocy  

Społecznej  w Wierzchlesie za 2007 rok.  

 

Przewodniczący poinformował, że wszyscy radni zapoznali się z treścią 

sprawozdań  i analizowali  je na poszczególnych komisjach. 

Więc zapytał czy są uwagi bądź zapytania do treści sprawozdania. 

Nie było więc stwierdził, że sprawozdanie zostało przyjęte do akceptującej 

wiadomości. 

 

Punkt 9 

Przyjęcie sprawozdania z działalności Gminnej Komisji Profilaktyki                    

i Rozwiązywania  Problemów Alkoholowych  w Wierzchlesie za 2007 rok. 

Przewodniczący poinformował, że wszyscy radni zapoznali się z treścią 

sprawozdań  i analizowali go na poszczególnych komisjach. 

Więc zapytał czy są uwagi bądź zapytania do treści sprawozdania. 

Nie było więc stwierdził, że sprawozdanie zostało przyjęte do akceptującej 

wiadomości. 

 

Punkt 10 

Przyjęcie sprawozdania z działalności Rady Gminy i jej organów za 2007 

rok. 

Przewodniczący poinformował, że wszyscy radni zapoznali się z treścią 

sprawozdań i analizowali je  na poszczególnych komisjach. 

Więc zapytał czy są uwagi bądź zapytania do treści sprawozdania. 

Nie było więc stwierdził, że sprawozdanie zostało przyjęte do akceptującej 

wiadomości. 

 

Punkt 11 

Informacja z zebrań wiejskich. 

Przewodniczący poinformował, że wszyscy radni zapoznali się z treścią 

sprawozdań na poszczególnych komisjach. 

Więc zapytał czy są uwagi bądź zapytania do treści sprawozdania. 

Nie było więc stwierdził, że sprawozdanie zostało przyjęte do akceptującej 

wiadomości. 
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Ogłoszono 15 minut przerwy. 

Po przerwie wznowiono obrady.  

 

Punkt 12 

Interpelacje, wolne wnioski, i zapytania. 

 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że są tematy  i spraw w których należy 

podjąć decyzje które będą służyły Wójtowi i Pani Skarbnik przy podziale 

nadwyżki budżetowej. 

Do Rady Gminy wpłynęły następujące wnioski, które stanowią załącznik do 

protokołu : 

 

1) Przewodniczący odczytał wniosek orkiestry strażackiej                               

w Wierzchlesie   w sprawie dofinansowania do zakupu mundurów. 

 

Podczas obrad obecny był Pan Henryk Panek – Prezesa  Orkiestry strażackiej   

I zwróciła się do niego Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Maria Smolarek, 

która powiedział, ze to na Komisji rewizyjnej radni zaproponowali aby 

zaprosić Pana na sesje i aby radnym bliżej przedstawił działalność orkiestry. 

Powiedział, ze w ubiegłym roku rada Gminy przekazała kwotę 2. 000 zł na 

zatrudnienie instruktora w związku z tym zapytała czy taka osoba w 

orkiestrze jest zatrudniona? 

Wyjaśnień udzielił Pan Henryk Panek i powiedział, że zgłosił się instruktor, 

który miał być zatrudniony przez orkiestrę strażacka jednak w tym samym 

czasie  otrzymał ofertę pracy jako organista w Kościele w Rudzie i w związku 

z tym zrezygnował. Prowadzone były również rozmowy z Panem Markiem 

Derom jest to instruktor ze Szkoły Muzycznej w Wieluniu który zapytał o 

wynagrodzenie które wynosiłoby 2.000 zł rocznie w związku z tym również 

odmówił. Od października ubiegłego roku orkiestra prowadzona jest przez 

Pana Panka który również jest jej instruktorem. W  grupie było 8 osób. 

Za kwotę 2.000 zł w uzgodnieniu z Sekretarzem Gminy wyremontowane 

zostały trzy instrumenty na kwotę 1.800 zł . Powiedział, ze szczegółowe 

rozliczenie wykorzystania środków znajduje się u Sekretarza  Gminy. 

Odnośnie umundurowania członków orkiestry Pan Panek powiedział, że 

koszt munduru lub kurtki wynosi 330 zł z tego dotację można otrzymać            

z Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i Administracji 160 zł, w związku z 

tym orkiestra wnioskowała o kwotę 170 zł dofinansowania do jednego 

munduru i jednej kurtki potrzebne jest zakupić 10 mundurów i kurtek co 

stanowi kwotę 3.400 zł. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że wydatków jest sporo jednak 

działająca orkiestra jest również ważna zaproponował aby w tym roku 

zakupić jedna rzecz tj. albo mundury albo kurtki i przeznaczyć kwotę 1.700 

zł, a w przyszłym roku kupić resztę . 
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Radny Józef Krzeszowski  powiedział, że kompetencji Pana Henryka Panka 

nie jest zatrudnianie kapelmistrza  bowiem nie jest organem który powinien 

zatrudniać od zatrudnia jest Urząd Gminy i powinno się to odbyć według 

odpowiednich przepisów za pośrednictwem urzędu gminy . Do prowadzenia 

orkiestry powinno zatrudnić się osobę kompetentną, a organ samorządowy 

jest za tym aby na terenie . 

W temacie głos zabrał Wójt i powiedział, że jeśli Rada Gminy w swoim 

budżecie wyasygnuje odpowiednią kwotę pieniędzy to zatrudniona zostanie 

odpowiednia osoba, która się zajmie prowadzeniem orkiestry i wówczas 

zostaną rozpoczęte procedury zatrudnienia takiej osoby bowiem 2.000 zł na 

12 miesięcy jest za mało.  

Przewodniczący Rady Gminy stwierdzał, że Pan Panek obecnie radzi sobie 

nieźle i niech tak pozostanie a jeśli zostanie przeinaczona większa pula 

pieniędzy to zatrudniona zostanie osoba z odpowiednimi kwalifikacjami. 

     Rady Gminy postanowiła aby w tym roku przekazać kwotę 1.700 zł na zakup  

     mundurów dla strażackiej orkiestry dętej w Wierzchlesie. 

 

 

2) Przewodniczący odczytał wniosek straży pożarnej                                 

w Wierzchlesie  w sprawie  wykonania  schodów przeciw pożarowych. 

W temacie głos zabrał Wójt i powiedział, że wykonane będą schody 

przeciw pożarowe z tyłu budynku a za przedstawioną we wniosku kwotę   

zakupnie zostaną tylko ocynkowane stopnie  schodowe i jest to tylko część 

zadania. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Maria Smolarek powiedziała, że 

komisja  postanowiła aby zadanie wykonać w miarę możliwości 

finansowych gminy. 

Za-ca Przewodniczącego Komisji Oświaty Marcin Kowalczyk przedstawił 

stanowisko Komisji i powiedział, że również jest za realizacją zadnia w 

miarę możliwości finansowych gminy takie samo stanowisko miała 

również Komisja Rolnictwa. 

         Decyzja Rady Gminy  aby zadanie zrealizować w miarę możliwości    

         finansowych gminy. 

 

 Obrady zostały przerwane ponieważ na Komisje powrócił Pan 

Bartłomiej Bartos, który zainteresowany był wydzierżawieniem działek 

i poprosił o udzielenie mu głosu w temacie, który wcześniej był 

częściowo omawiany. 

Przewodniczący Rady Gminy , który ja powiedział, że nie ma zasady 

powracania do tematów, które już wcześniej zostały zakończone jednak po 

ostatnim zachowaniu  i sposobie potraktowania Rady Gminy udzielił Panu 

Bartosowi głosu. 

Pan Bartłomiej Bartos zabrał głos i przeprosił Radnych za sposób 

zachowaniem bowiem jak powiedział to emocje wzięły górę nad 
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rozsądkiem a Rada Gminy nie zasługuje na takie traktowanie w żadnym 

wypadku i jeśli ujął godność radnych to bardzo za to przeprosił. 

Powiedział, że występując do rady Gminy Wierzchlas z wnioskiem                  

o wydzierżawienie działek to podjął zobowiązania w stosunku do Panna 

Wójta, a jednym ze zobowiązań było przeniesienie firmy z Wielunia do 

Kraszkowic. Nie czekając na decyzje Rady Gminy, myśląc że Rada 

Gminy będzie zainteresowana wydzierżawieniem przedmiotowych działek 

i pozyskiwaniem inwestorów i zaraz po rozmowie z Wójtem przeniósł 

siedzibę firmy z Wielunia do Kraszkowic. Przekazał na ręce 

Przewodniczącego Rady Gminy zaświadczenie o wpisie do ewidencji 

działalności gospodarczej potwierdzające to, że jako podmiot działa na 

terenie wsi Kraszkowice i tam jest usytuowana.   Przedstawił radnym 

pismo informujące o przeniesieniu firmy oraz poinformował, że zatrudnia 

dwie osoby z Kraszkowic. Mógłby zatrudnić osoby z urzędu pracy na 

które również otrzymywał by dofinansowanie. Jednak stwierdził,  że jeśli 

wiąże się z ta miejscowością to również będzie zatrudniał osoby z tej 

miejscowości, a także zatrudnia osoby dorywczo za co im płaci 

Powiedział, że cztery miesiące temu prowadził rozmowy                                   

z zaprzyjaźnionymi  osobami, które zajmują się nauką aby wskazać im 

gminę  na terenie powiatu wieluńskiego w której można by inwestować. 

Ma powstać duży projekt badawczy finansowany z unii europejskiej. 

Złożenie wniosku o wydzierżawienie działek było jednym z etapów 

przecierających drogę do realizacji dużego zadania finansowanego z unii 

europejskiej i mającego wciągną gminę go tego zadania. Będzie to projekt 

badawczy. Na teren gminy można wciągnąć  koncerny farmaceutyczne, 

które zainteresowane  są inwestowaniem tym teren  i byli oglądać teren.  

Powiedział, że pytania jakie zadawała radna były nie merytoryczne. 

Nadmienił, że w ciągu 4 lat wspólnie z rodziną zrobił tyle co innym 

ludziom zajmuje dekady. 

 

Przewodniczący rady Gminy powiedział, że przyjmuje przeprosiny jednak 

nie chce powracać do tematu, który na dzisiejszej sesji został zakończony 

bowiem emocje będą brały górę. Powiedział, że w miesiącu kwietniu są 

posiedzenia komisji i zaproponował aby radni ponownie i dogłębnie po 

dzisiejszych wyjaśnieniach rozpatrzyli go na sowich komisjach. I na 

następnej sesji podjęta zostanie decyzja. 

Pana Bartłomieja Bartosa takie rozwiązanie satysfakcjonowało 

Rada Gminy postanowiła wnioskiem w prawie wydzierżawienia działek 

zająć się na posiedzeniach w miesiącu kwietniu. 

 

3) OSP Przywóz – wniosek w sprawie  dofinansowania do sztandaru 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Maria Smolarek powiedziała, że 

komisja  postanowiła aby zadanie wykonać w miarę możliwości 

finansowych gminy. 
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Za-ca Przewodniczącego Komisji Oświaty Marcin Kowalczyk przedstawił 

stanowisko Komisji i powiedział, że Komisja zaproponował   

dofinansowanie w wysokości 1.500 zł  

Za-ca Przewodniczącego Komisji Rolnictwa Jerzy Cieślak powiedział, ze 

Komisja zaproponował aby  dofinansować kwotę 1000 zł. 

Wójt powiedział, ze chce się przygotować do poidłu nadwyżki 

budżetowej, koszt sztandaru to 3.000 zł  strażacy zebrali podczas zbiórki 

od mieszkańców 1.500 zł to jest bardzo duża kwota i jeśli rada ma im 

pomóc aby zakupili ten sztandar to należy przekazać im 2.000 zł bowiem 

jak damy im mniej to i tak nie będą w stanie zakupić tego sztandaru gdyż 

liczy się każda złotówka. Wójt nadmienił, ze dla każdej jednostki coś się 

daje  i należy wszystkie traktować jednakowo. Zwrócił się do radnych aby 

wyrazili zgodę na dofinansowanie do zakupu sztandaru z okazji 50-lecia 

istnienia straży pożarnej.  

 

Przewodniczący poddał wniosek w sprawie dofinansowanie w wysokości 

2.000 zł do zakupu sztandaru pod głosowanie za było 12 radnych, 2 

radnych  wstrzymało się od głosu 

  

          Decyzja Rady Gminy większością głosów postanowiła dofinansować  

          zakup sztandaru w wysokości 2.000 zł. 

 

4) Przewodniczący przedstawił wniosek jednostki OSP z Łaszewa w 

sprawie dofinansowania do  wymiany  podłogi. 

Radny Marcin Kowalczyk  powiedział, , że podłoga jest bardzo 

zniszczona i jeśli można by wygospodarować pieniądze na jej wymianę to 

byłby bardzo wdzięczny bowiem można by było salę wydzierżawić. 

          W temacie głos zabrał Wójt i powiedział, ze jeśli znajdą się takie środki,    

          a Rada Gminy wyrazi zgodę to wykonana zostania nowa podłoga w OSP   

          w Łaszewie.  

          Rady Gminy wyraziła zgodę na dofinansowanie do wymiany podłogi w    

         remizie w Łaszewie.  

 

5) Przewodniczący zapoznał Radnych Gminy z wnioskiem Komendy 
Powiatowej  Policji w sprawie dofinansowania  do zakupu samochodu. 

Pismo stanowi załącznik  do protokołu. Następnie  zwrócił się do 

Przewodniczących Komisji i przedstawienie swoich stanowisk: 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Maria Smolarek powiedziała, że 

komisja przeprowadziła głosowanie i stosunkiem głosów 4 radnych było 

przeciw dofinansowaniu, jeden radny był za częściowym 

dofinansowaniem postanowiła nie dofinansowywać  do zakupu 

samochodu.  
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Za-ca Przewodniczącego Komisji Oświaty Marcin Kowalczyk przedstawił 

stanowisko Komisji i powiedział, że komisja jednogłośnie była przeciwna 

dofinansowywaniu . 

Za-ca Przewodniczącego Komisji Rolnictwa Jerzy Cieślak powiedział, ze 

Komisja również jest przeciwna dofinansowaniu do zakupu samochodu. 

W temacie głos zabrał Wójt i powiedział, że wniosek ten przywiózł Za-ca 

Komendanta Powiatowego Policji z prośba aby ta sprawa została 

załatwiona. Policja kupuje nowe samochody które wyłonione są w 

przetargu. Każda gmina ma dofinansować w wysokości 5.000 zł, a miasto 

więcej, Wójt nadmienił, że  przeprowadził rozeznanie wśród Wójtów gmin 

i Gmina Wierzchlas będzie prawdopodobnie jedyną gminą,  która nie 

przekaże pieniędzy. Powiedział, że podchodzi ze zrozumieniem do decyzji 

Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy nie należałoby 

przekazać choćby symbolicznej kwoty? 

         Rady Gminy  jednogłośnie postanowiła aby nie dofinansowywać do    

         zakupu samochodu dla Komendy Powiatowej Policji w Wieluniu.  

 

6) Wniosek w sprawie wykonania oświetlenia ulicznego                                    

w Kraszkowicach  ul. Leśna 

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Maria Smolarek powiedziała, aby 

zadanie zrealizować w miarę możliwości finansowych gminy 

Za-ca Przewodniczącego Komisji Oświaty Marcin Kowalczyk powiedział, 

że jest to zadanie inwestycyjne i obecnie jest przeciwna jego realizacji. 

Za-ca Przewodniczącego Komisji Rolnictwa Jerzy Cieślak powiedział, ze   

stanowisko Komisji jest takie samo jak Komisji Oświaty Komisja była w 

terenie i zapoznała się z istniejącą tam sytuacją bowiem należałoby na tym 

odcinku budować nową linię .  

     W temacie głos zabrał Wójt i powiedział, że w Kraszkowicach    

     obecnie projektowane jest centrum Kraszkowic gdzie wykonane zostanie  

     oświetlenie uliczne i w miarę posiadanych środków będzie wykonywany      

     ten odcinek w Kraszkowicach. Natomiast  budowa  oświetlenia  na ulicy  

    Leśnej nie będzie wykonana w tym roku ale zostanie zrealizowana   

    najprawdopodobniej w późniejszym czasie.  

    Decyzja Rady Gminy postanowiła aby zadanie zostało zrealizowane w   

    późniejszym czasie w miarę możliwości finansowych gminy.  

 

7) Wyrażenie zgody na sprzedaż działek położonych w Łaszewie 

(nieużytki)  i  ( przygotowanie wyceny) . 

Wprowadzenia do tematu dokonała Bożena Bąk i powiedziała, że temat 

omawiany był na posiedzeniach Komisji jest to działka położona w 

Łaszewie o Nr 117/1 o powierzchni 0,67 arów i zwróciła  się do Rady 

Gminy o wyrażenie zgody na sprzedaż i wycenę działki. 
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Wójt powiedział, że należałoby ten grunt sprzedać bowiem są to nieużytki 

i powstało tam dzikie wysypisko śmieci, a jeśli ktoś to nabędzie to 

zostanie zagospodarowane i będzie wykorzystane. 

Radny Paweł Pakuła  powiedział, że mieszkańcy Łaszewa nie mają nic 

przeciw sprzedaż.  

     

         Rady Gminy Wierzchlas wyraziła zgodę na sprzedaż działki położonej                 

         w  Łaszewie. 

         

          Przewodniczący Rady Gminy zapoznał radnych z następującymi    

          sprawami, które w ostatniej chwili wpłynęły do Urzędu Gminy: 

1. Pismo z Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa z Biura 

Powiatowego w Wieluniu w sprawie szkolenia dotyczącego wypełniania 

wniosków obszarowych. Pismo stanowi załącznik do protokołu. 

Odnośnie pisma głos zabrał Jacek Młynarczyk, który powiedział, że należy 

wskazać miejsca gdzie pracownicy agencji będą mogli je przyjmować. . 

Wójt zwrócił się do wszystkich zebranych aby wcześniej wypełniać wnioski 

obszarowe i nie czekać z tym do końca ani na ostatni dzień. Poinformował, ze 

wysłał protest do Wojewody Łódzkiego w sprawie zniesienia opłat za 

wypełnianie wniosków obszarowych dla rolników, i podziałał skutecznie 

bowiem cennik został zniesiony.  

2. Pismo z Urzędu Marszałkowskiego w Łodzi w sprawie zainstalowania 

sygnalizacji świetlnej na skrzyżowaniu w Wierzchlesie. 

Pismo stanowi złącznik do protokołu . Rada Gminy przyjęła do wiadomości. 

3. Przewodniczący odczytał pismo z EKO-Regionu Bełchatów w sprawie 

dokonywania zapłaty przelewem  przez mieszkańców za odbiór odpadów 

komunalnych oraz zwrócili się z prośba o podanie osoby, która zatrudniona 

byłaby przez firmę EKO-Region jako inkasent do ściągalności należności, jak 

również przedstawili propozycję częstotliwości odbioru odpadów 

komunalnych i mogłoby się to odbywać,  co miesiąc – 10 zł, co dwa 

miesiące- 15 zł lub co kwartał – 20 zł. Poinformowali, ze nie ma możliwości 

obniżenia kosztów świadczonych usług. 

Pismo stanowi załącznik do protokołu otrzymają je również sołtysi aby 

wywiesili na tablicy ogłoszeń.  

Radny Józef Krzeszowski zabrał glos i powiedział, że propozycja 

wychodząca z Eko-Regiony dotycząca zatrudnienia osoby – inkasenta z 

terenu Gminy Wierzchlas, warta jest rozpatrzenia bowiem daje miejsce pracy 

przynamniej jedne jeśli by taka się zalazła. 

Druga sprawa to regulowanie należności przelewem na poczcie spowoduje 

zwiększenie opłaty za kosz bowiem doliczana będzie prowizja za przelew, a 

obecna forma zapłaty i odbioru koszy jest dla większości satysfakcjonująca.  

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że jeśli byłaby to osoba z terenu 

Gminy i miałby większy kontakt z mieszkańcami oraz mogłaby wykonywać 

pracę w godzinach późniejszych. 
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     Pismo  to jest to odpowiedzią  na pismo, które Wójt skierował do Eko-    

     Regionu, a zredagowane pod presją mieszkańców na zebraniu wiejskim,    

      ponieważ na terenie gminy prowadzona jest selektywna zbiórka odpadów i   

     mieszkańcy słabo wypełniają kosze w ciągu miesiąca dlatego chcieliby  

     zmniejszyć sobie koszty. 

     Następnie zwrócił się do radnych aby przeanalizowali temat i podjęli   

     ostateczną decyzję, która będzie w imieniu mieszkańców. 

     Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że raz na kwartał jest to zbyt  

      rzadka natomiast wersja aby odpady zbierane były raz na dwa miesiące jest  

     zadawalając.  

     Radny Marcin Kowalczyk powiedział, że jest za propozycją oby odpady  

     zbierane był raz na dwa miesiące, a jeśli ktoś będzie miał za mały kosz to     

     może sobie wziąć większy pojemnik. 

     Radny Marek Leszczyk  powiedział, że jest to dobre rozwiązanie  i jest za    

     podjęciem decyzji aby pojemniki odbierane były raz na dwa miesiące. 

    

      Przewodniczący powiedział, aby pismo sołtysi wywiesili na tablicy ogłoszeń   

     w każdej miejscowości oraz kurendą w śród mieszkańców.  Natomiast  

      ostateczna decyzja podjęta zostanie na następnej sesji w miesiącu kwietniu. 

 

4. Pani Bożena Bąk - inspektor do spraw gospodarki nieruchomościami Urzędu 

Gminypowiedział, ze na dwóch odczytane zostało pismo, które złożył Pan 

Lechosław Mielczarek, w którym zwrócił się do rady Gminy z propozycją 

zamiany działki położonej w Wierzchlesie przy ulicy Południowej będącej 

jego własnością  Nr 1989 to jest przy hydroforni na działkę  Nr 580/4 

położoną w Kraszkowicach będącą własnością Gminy Wierzchlas, obecnie 

jest ona dzierżawiona Panu Januszowi Sieradzkiemu na okres 3 lat do 2010 

roku. Następnie zwrócił się do rady Gminy o podjęcie decyzji.  

     Przewodniczący rady Gminy powiedział, żeby pozostawić ta sprawę niech  

     Pan Janusz Sieradzki dzierżawi do 2010 roku, a po zakończeniu dzierżawy     

    Rada Gminy podejmie decyzje co do je przeznaczenia.  

5. Henryk Panek  Prezes Zarządu Ochotniczych Straży Pożarnych podziękował 

za zrozumienie całej Rady Gminy i za podjęte pozytywne decyzje odnośnie 

przedstawionych i zaakceptowanych wniosków.  

 

Punkt 13 

 

Zakończenie obrad XIV sesji Rady Gminy Wierzchlas.  

Porządek obrad został wyczerpany w związku z tym Przewodniczący Rady 

Gminy zamknął XIV sesję Rady Gminy Wierzchlas. 

Obrady zakończono o godzinie 12
15

. 

 


